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7 сентября 2023 г.

klíčovým úkolem je nyní uhasit stížnosti
pravda.ru/world/1882894-briks

Inna Novíková
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Expert: BRICS se může zhroutit zevnitř

5:01

Svět
Kolik zemí se chce připojit k BRICS, proč bylo přijato největší množství
žádostí po zahájení SVO na Ukrajině a jak nedostatek jasných kritérií
pro vstup může zničit BRICS zevnitř, Oleg Barabano, profesor Ruské
akademie věd, programová ředitelka diskusního klubu Valdai, řekla
šéfredaktorka Pravda.Ru Inna Novikova v roce .
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— Oleg Nikolaevich, BRICS nyní aktivně expanduje. Jaké jsou
vyhlídky tohoto procesu? Kolik zemí se již chtělo připojit?

— Někteří říkají 20 zemí; ostatní říkají téměř 40 zemí. Neexistuje
však úplný seznam, existuje užší výběr asi 10–12 zemí. Rozhodli se
neměnit samotnou zkratku, ačkoliv zpočátku BRICS je

Brazílie,
Rusko,
Indie,
Čína,
Jihoafrická republika.

Těchto pět si navzájem vyhovovalo, protože byli vnímáni jako hlavní
hlasatelé nezápadního světa, globální bezpečnostní rada
nezápadního světa.

Každý rok se vydává komuniké ze summitu o 20–30 stranách, kde je
mnoho zajímavých a užitečných informací:

o alternativních hodnotách,
solidarita,
boj proti neokolonialismu,
globální rovnost,
bohatý a chudý.

Z nějakého důvodu se právě po 24. únoru 2022 strhla vlna žádostí o
členství. Na jedné straně to naznačuje, že stále více nezápadních
zemí cítí potřebu vzájemné interakce. Na druhou stranu většina
těchto zemí nikdy nepřekročí červenou linii, kterou Rusko překročilo
24. února.

BRICS čelil velmi obtížným úkolům: za prvé vzít nebo nevzít; za druhé, když to
vezmeš ty, tak kdo?

Média psala, že Indie údajně nebyla spokojena s expanzí, protože
Indové se báli, že čím více zemí bude, tím více budou padat pod vliv
Číny a v kontextu čínsko-indických rozporů by BRICS některé
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ztratily. rovnováhu a stalo by se přibližně totéž, co se stalo s expanzí
SCO (Shanghai Cooperation Organization). Poté, před několika lety,
Rusko také lobovalo za to, aby se Indie připojila k SCO, a Čína
řekla: „Když si vezmeme Indii, tak si vezměme Pákistán.“

Indie a Pákistán byly přijaty do SCO a na jaře 2019 došlo ke konfliktu, který lze
nazvat „první válkou mezi členy SCO“. Je jasné, že poté se tam nedá diskutovat o
žádných vážných věcech, dokonce ani současné kyrgyzsko-tádžické skandály se
vymykají ze závorky.

Přesto premiér Modi přímo na summitu BRICS prohlásil, že Indie
expanzi podporuje.

Pravděpodobně to není poslední kolo rozšiřování a budou další. Na
jednu stranu je to dobře, protože nezápadní fórum se rozšiřuje. Na
druhé straně existují úskalí: například pět vypracovaných kritérií
rozšíření, která však nebyla zveřejněna v komuniké. Není jasné,
podle jakých kritérií být přijat do BRICS. Náš notorický nepřítel,
kolektivní Západ, jasně pojmenoval kritéria pro vstup do EU, týkají
se rozpočtové sféry, institucionálních a lidských práv. Zde je seznam,
pokud ho splníte, zaměstnáme vás, pokud ho nesplníte,
nezaměstnáme vás. Ačkoli Rumunsko a Bulharsko byly pořízeny
bez tohoto seznamu. Ale Turecko neberou.

Vzhledem k tomu, že kritéria pro přijetí do BRICS nejsou veřejná, vyvstává otázka
subjektivity výběru.

Nebylo rozhodnutí přijmout těchto šest zemí subjektivní a
dobrovolnické, protože velké země zůstaly pozadu: Indonésie,
Mexiko? Proč je Argentina lepší než Mexiko, a to jak z hlediska
ekonomické velikosti, tak počtu obyvatel? Mexiko je navíc na
mimořádně zajímavém místě.

To znamená, že chápu, proč Venezuela nevstoupila, má ekonomické
potíže. Ale Etiopie je stejná. Do BRICS bylo přijato šest lidí: dva
pytle s penězi (Saúdská Arábie a Spojené arabské emiráty) plus
Argentina, Egypt, Írán a Etiopie. Opět, proč ne Nigérie, která má
větší ekonomiku a mnohem větší etiopskou populaci?
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Nyní je klíčovým úkolem potlačit křivdy, protože princip expanze není jasný a na
základě toho vyvstává otázka: nebylo zvoleno na základě principu líbí/nelíbí? To
znamená, že si nevybrali ty, kteří se z nějakého důvodu jednomu nebo dvěma lidem
nelíbili.

Zde je důležité, aby proces (nečekaná touha mnoha zemí vstoupit
do BRICS po 24. únoru) nebyl v zárodku zastaven zevnitř
samotného BRICS, aby se ti, kteří nebyli přijati, nyní necítili
odmítnuti a neřekli: „ Nevadí, je lepší nechat Američana Budeme mít
velvyslanectví."

Připojte se k telegramovému kanálu Pravda.Ru s možností vyjádřit
svůj vlastní názor)

Přidejte „Pravda.Ru“ ke svým zdrojům v Yandex.News  nebo
News.Google .
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